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STANOWISKO NR 8/2022 

RADY MIASTA CZARNKÓW 

z dnia 23 czerwca 2022 r. 

w sprawie kontynuacji działań mających na celu reaktywację linii 

kolejowej Czarnków - Rogoźno - Wągrowiec 

Na podstawie § 18 Statutu Miasta Czarnków (uchwała nr LII/323/2018 z dnia 

30 sierpnia 2018 r., Dz. Urz. Woj. Wlkp. poz. 6878) przyjmuje się, co następuje:   

W przededniu podjęcia bardzo ważnych dla nas wszystkich decyzji, jako Rada 

Miasta Czarnków zwracamy się do wszystkich Samorządowców Uczestników 

projektu Kolej + na linii kolejowej Czarnków – Rogoźno – Wągrowiec z apelem.   

Projekt przywrócenia ruchu pasażerskiego na tej linii kolejowej wchodzi 

w decydującą fazę zapewnienia środków finansowych na jego realizację. Jest to 

duże wyzwanie dla wszystkich samorządów, zwłaszcza teraz, w tak trudnym 

czasie.  Trzeba jednak spojrzeć na całe przedsięwzięcie dalekowzrocznie, szeroką 

perspektywą. PKP PLK finansują przedsięwzięcie w 85 %, a więc na poziomie, 

który nie będzie już dostępny dla samorządów w naszym regionie. Samorząd 

Województwa finansuje 50 % z brakujących 15 %. Oczywistym jest, że i tak są 

to znaczne kwoty jak na możliwości naszych samorządów, biorąc pod uwagę 

ogromną wartość projektu: 602.575.115,51 zł. Zdajemy sobie sprawę, że nie ma 

gwarancji, że jest to kwota ostateczna. Nie mniej jednak Urząd Marszałkowski 

Województwa Wielkopolskiego opracowując Studium Planistyczno - 

Prognostyczne, założył aż 30 procentowy zapas ze względu na zmieniające się 

ceny. Drugim aspektem jest rozłożenie finansowania inwestycji na okres 5 lat. 

Właśnie to powoduje, że wspólnymi siłami możemy ten projekt zrealizować. Być 

może teraz, kiedy rozmawiamy o kosztach trudno jest zobaczyć wszystkie 

korzyści, jakie bez wątpienia da przywrócenie kolejowego ruchu pasażerskiego 

do Poznania. To przecież nowe perspektywy rozwojowe dla naszych samorządów 

i firm zlokalizowanych na naszym terenie. Wiemy przecież jakim problemem dla 

naszych przedsiębiorców jest zapewnienie odpowiedniej liczby pracowników. Dla 

naszej młodzieży to też perspektywa lepszego i większego dostępu do szeroko 

pojętej bazy szkolnictwa wyższego, a w szerszej perspektywie również 

przysłowiowe okno na świat dla wszystkich mieszkańców naszych gmin.  
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Po dużym wysiłku jakim będzie zapewnienie finansowania, będziemy mogli 

wspólnie korzystać z nowoczesnego transportu kolejowego, bo utrzymanie linii 

zapewni Urząd Marszałkowski. Ze swej strony deklarujemy zapewnienie środków 

finansowych na udział Miasta Czarnków w inwestycji i prosimy o solidarność 

z Państwa strony, bo tylko wspólnie możemy tego dokonać. Niech to będzie 

nasza wspólna podróż tym właśnie pociągiem, bo jeśli nie teraz, to jutro 

następny pociąg nie nadjedzie. 


